
Respostes a la ciutadania del PSC al Ple de 16-5-2012 
 
PRECS I PREGUNTES 
 
Edi Rovira 
 
1a. Al final del carrer Doctor Torró, al costat de la biblioteca, hi ha un 
aparcament de cotxes sobre terra. En aquest aparcament hi ha una escala 
i una rampa per pujar al parc Pou d’en Fèlix. La rampa no es pot utilitzar 
perquè està ocupada pel matoll o el seto. Els demanem que retallin o tallin 
aquest matoll. 
 
2a. Al carrer Eduard Toldrà han eliminat els postes de la llum i està molt 
bé, però realment on és més urgent és davant de l’ambulatori Francesc 
Layret. Els demanem que pressionin la companyia elèctrica de la seva 
urgència. 
 
3a. Al carrer Francesc Xavier cantonada Santiago Rossinyol portem 
demanant un pas adaptat més de quatre anys, i sempre ens diuen el 
mateix, que ja ho miraran o que no hi ha diners. Ho hem demanat a la 
televisió, als plens, i sempre la mateixa resposta. No creiem que fer un 
pas adaptat alteri el pressupost municipal, sempre ens diuen ‘volem una 
ciutat per als ciutadans. 
 
El matoll a que es refereix està retallat. 

La companyia elèctrica no ho fa això a iniciativa pròpia sinó que és perquè es 
veu obligada a fer la implantació d’algun nou servei o l’ampliació d’alguna línia 
o alguna qüestió d’aquesta mena. Doncs bé, si li diem a la companyia elèctrica 
que ho faci, diran que ho faran però ho haurà de pagar l’ajuntament. Nosaltres 
quan fem això? Quan fem una nova urbanització, llavors concertem amb les 
companyies elèctriques, no solament elèctriques sinó les altres companyies, el 
soterrament de qualsevol servei, i aquesta seria la circumstància, i en la 
mesura en què es vagin reurbanitzant els carrers, s’anirà actuant. Evidentment 
si hi hagués alguna instal·lació d’aquesta mena que produís alguna molèstia o 
alguna situació complicada es podria contemplar. 

Aquest pas adaptat el farem, de fet ja hem començat, però sí que volia dir el 
següent: serà un pas adaptat, però no un pas homologat quant a accessibilitat, 
perquè ara mateix és obligatori que hi hagi 1.80 metres de diàmetre per donar 
la volta amb una cadira, i si no fa més d’1.80 el pas no es considera adaptat, 
però sí que serà un pas perfectament accessible, i potser fins i tot més suau la 
pendent que en un pas adaptat.  



Atilano Herranz Martínez i 49 persones més 

 
Hi ha 44 peticions iguals que venen de Finestrelles, 6 que tenen alguna 
diferència quant a la redacció, però que en definitiva la pregunta és la 
mateixa, i per tant hi ha algunes persones que han fet alguna matisació en 
la redacció, però la pregunta és idèntica. I amb aquesta petició de 
preguntes demanen que contestin els regidors de tots els partits polítics. 
Jo, si els sembla, com que la pregunta és exactament la mateixa les 
agrupem totes i donarem resposta conjunta a totes les preguntes.  

Si volen els llegeixo la pregunta, la tenen vostès, per altra banda, no? Diu: 
«Senyors regidors de tots els partits polítics. Davant la invasió que 
representen els usuaris de Sant Joan de Déu per a tot el barri de 
Finestrelles, i en especial a la part antiga del mateix, cosa que vostès 
saben des de fa molts anys, exigim que no solament tornin a posar en 
marxa la pilona del carrer Buenavista sinó que a més s’afegeixin els 
carrers de Santa Rosa, Rocabert i Pins. Quan pensen fer-ho? No ens 
serveix l’argument que la tiren a terra i s’han gastat molts diners en 
reparar-la. Posin una càmera i cobrin als infractors la reparació d’aquesta. 
Sabem que alguns partits polítics no estan d’acord, pel que els proposem 
el següent: no posin les pilones als esmentats carrers, però portin 
l’hospital a la zona –vol dir ‘que vostès viuen’, ‘on viuen vostès’ vol dir, 
no?– i els veïns de Finestrelles els deixarem de donar el conyàs amb 
aquest assumpte.»  

Sol·licitud que es formula: «Que posin pilones als carrers Santa Rosa, 
Bonavista, Rocabert i Pins de forma immediata.» Bé, aquesta és la 
pregunta.” 
 
El senyor Giner diu: 

“Bé, aquesta solució de les pilones nosaltres ja hem manifestat repetidament 
com a conseqüència de repetides preguntes, també en sessions plenàries, que 
no és la solució adequada, per l’excessiu cost que comporta la seva reparació, 
que ha estat de 20.000 euros en dos anys. Però a més d’això és que són 
objecte d’un incivisme permanent. 

També comentar dues coses.  L’hospital està on està i és fruit del temps en què 
es va construir. Segurament ara, una infraestructura d’aquestes 
característiques no es construiria en aquell lloc, o si es construís en aquell lloc 
es faria amb unes condicions d’accessibilitat i de mobilitat que respondria a la 
situació actual. Tenim el que tenim, i d’alguna manera ens ho hem trobat. És un 
projecte, si no recordo malament, entorn a l’any 74, aproximadament, 75, i per 
tant tenim el que tenim i allà on està, i hem d’intentar millorar la mobilitat, 



l’accessibilitat i hem d’evitar de totes, totes, el màxim de molèsties al veïnat, 
però la situació és la que és.  

També és veritat que hi ha altres veïns que s’han adreçat a nosaltres dient-nos 
que no volen les pilones, veïns amb què no haviem parlat mai i que s’han 
adreçat a nosaltres a través del sistema de queixes i suggeriments per dir 
«escolti, no volem pilones». Per tant també és veritat que hi ha unes peticions 
de vostès que han arribat, però hi ha unes altres. És un tema de consens, com 
molt bé han dit, i hem d’intentar trobar entre tots la millor solució.” 



INTERVENCIONS ORALS 
 
La senyora Salmerón diu: 

“Hola, bona nit a tots. Jo avui en aquest ple, en Roger un dia em va dir 
que mai parlava als plens, jo vaig dir que bé, que tenia unes altres vies 
abans d’arribar al ple, però avui parlaré, Roger, val? 

T’he de dir que marxo avui molt descontenta, tant per part de 
Convergència com del PP. Des de l’any 74 que treballo a sanitat, o sigui 
que les he vist de molts colors i molt d’això. He de dir que sí que és veritat 
que tenim una sanitat que és la millor, unes de les millors que tenim, i 
gratuïta. A partir d’ara s’acaba això. Serà pública però finançada 
privadament, amb la qual cosa jo vull que m’expliqueu com pagarà un avi 
amb una pensió de 400 euros o un pare de família mileurista, si s’ha de 
pagar... És que m’he fet una mica per recordar-me d’algunes coses. La 
pròtesis, com bé s’ha comentat. Les ambulàncies que no són urgents. Els 
medicaments, el tant per cent. L’euro per recepta. El menjar, que es parla 
que el menjar es pagarà. Cinc euros per nit d’estar ingressat. A Blanes ja 
es paga l’acompanyant, però es parla que serà acompanyant i ingressat. 
No em recordo ara del preu, perquè tinc els preus i us els puc passar, el 
tant per cent per urgència no em recordo ara de quant era. Per visites 
també s’ha de pagar un tant per cent. Segons quines proves 
diagnòstiques també les haurem de pagar. Si tens a sobre la desgràcia de 
ser un malalt crònic, amb el que això suposa a final de mes, què li 
quedarà per menjar a aquesta família –què li quedarà per menjar?  

I a sobre tenim el problema, que ja s’està fent, als metges ja se’ls està 
premiant amb les DPO, a qui recepti menys. I se m’oblidava, alguns 
medicament tampoc no entraran ja, els més essencials, que són els que 
molta gent usa, sobretot gent artròsica ja gran i això. Les DPO als metges 
ja se’ls... Al que menys receptes faci, o sigui, menys fàrmacs recepti i 
menys proves, cobraran el 100 per cent, el que no, no. Això vol dir que si 
tu necessites una prova complementària per a un diagnòstic, doncs 
depèn a qui se li farà i depèn a qui no se li farà. No arribarà a tenir un 
diagnòstic com Déu mana. I a sobre jo em pregunto, amb totes aquestes 
retallades, perquè clar, cada setmana són retallades noves, anem que 
avui és una cosa i demà és una altra, un malalt que sigui oncològic, què 
farem amb aquell tractament? Perquè també es parla que potser hauran 
de pagar. Tots sabem com són de cars aquests tractaments. I això gràcies 
al Govern del PP i Convergència.  

I em sap molt greu, i jo pensava que vosaltres, sé que teniu unes 
directrius polítiques, com a grup, però pensava que vosaltres com a veïns 
i ciutadans d’Esplugues pensaríeu d’una altra manera, i la veritat és que 



m’he portat una gran sorpresa en veure que en Roger ni vota, i el PP vota 
en contra. Això de veritat que m’ha sabut molt greu. 

I aquestes famílies mileuristes a sobre tenim el problema de la hipoteca, 
el problema d’educació, que haurem de pagar, de la guarderia. Expliqueu-
me com arribaran a final de mes.” 

La senyora alcaldessa diu: 

“Gràcies, senyora Salmerón. El senyor Muñoz, que ha demanat la paraula.” 

El senyor Muñoz diu: 

“Yo solo dos cosas muy breves, por la hora ya. Uno es: en el dictamen 
que han aprobado, el 4, me parece que si a otras asociaciones de vecinos 
se les comunica cuando se va a hacer la zona de aparcamientos, en el 
tema de La Plana-Montesa no se nos ha dicho nada, entonces a mí no me 
parece nada bien que esto se haga sin haberlo notificado a la asociación. 
Eso por un lado. 

Y por otro, también quisiera decir a ver si, bueno, como llevamos ya tanto 
tiempo con la plaza Rovellat en las condiciones que está, a ver si de una 
vez por todas ya se termina, porque bueno, las vallas se caen un día sí y 
otro también, y llevamos ya meses y meses ahí esperando a ver qué es lo 
que pasa.” 

La senyora alcaldessa diu: 

“Molt bé, doncs entenc que a la primera pregunta potser se senten 
interpel·lats? No sé si volen dir alguna cosa, o simplement prendre nota. Molt 
bé, doncs donem resposta a les preguntes del senyor Muñoz.” 

El senyor Giner diu: 

“Bé, sobre el tema de la zona blava-àrea verda a La Plana-Montesa, ho estem 
estudiant, i quan hi hagi alguna proposta per part de PROGESER el que farem 
serà... 

(Veus de fons.) 

Si és el Bucle concretament, no, el Bucle, és del barri Centre. 

(Veus de fons.) 

No, el barri Centre. Home, si ens posem així, hi ha una línia divisòria imaginaria 
que passaria pel pont d’Esplugues i un terç quedaria a La Plana i dos terços 
quedarien al Centre. Bé, des d’aquest punt de vista... Seguramente sí, desde 



este punto de vista seguramente sí. Habría una línea divisoria imaginaria que 
podríamos trazar y que es verdad que caería un tercio en La Plana i dos tercios 
en el Centro, pero es un aparcamiento que se utiliza, desde luego, 
indistintamente. En cualquier caso nosotros lo hemos situado en el Centro. 
Bueno, no hay ningún inconveniente para poder hablar de ello, pero es que no 
lo hemos situado en La Plana. 

Y en cuanto a la plaza Rovellat, que es la otra pregunta, se levantó el 
pavimento debido a unas goteras que había en el parking. El ayuntamiento 
investigó la causa de las goteras, y se dictaminó que era debido al 
mantenimiento, al estado de la tela asfáltica. Esa tela asfáltica corresponde 
arreglarla a los usuarios del parquing. El ayuntamiento en todo caso lo que sí 
dijo es que repondría el pavimento, pero lo que es en sí la estructura, que es la 
parte del parquing donde está la tela asfáltica, corresponde a la superficiación. 

Comentaron que estaban dispuestos a resolverlo y les hemos requerido 
repetidamente, a través del administrador, para dejar reflejado ese acuerdo, y 
el último requerimiento, si no recuerdo mal, es de hace un par de días. Por lo 
tanto, a quien corresponde tomar la actuación de resolver esa situación es a la 
comunidad del parquing y no al ayuntamiento, aunque el ayuntamiento lo que 
sí que hará es resolver el tema del pavimento y correrá con el coste que 
suponga la reposición.” 

La senyora alcaldessa diu: 

“Antes de continuar, yo simplemente para arrojar mayor luz. Es cierto que se 
proponen en el ámbito de PROGESER, por parte de los consejeros, poder 
implantar y estudiar este sistema de regulación de estacionamiento, y es cierto 
que en el momento en que se hace la primera prueba piloto en el Centro, se 
habla y se consulta, se dialoga con la asociación de vecinos del Centro. En el 
momento en que se hace un estudio, que además es intensivo, es 
prácticamente todo el barrio de Can Vidalet, se habla exactamente lo mismo 
con comerciantes y con vecinos, en este caso de la asociación de vecinos de 
Can Vidalet, y el día que le toque a La Plana pues hablaremos con la 
asociación de vecinos de La Plana, que a lo mejor pues también tienen interés 
sus comerciantes y sus vecinos en que pueda existir un sistema de 
estacionamiento regulado que lo que haga es, en cualquier caso, beneficiar al 
residente, no? 

Este no es el caso, esto simplemente es un pequeño apéndice que nosotros 
habíamos considerado que complementaba lo que ya se había hecho en el 
Centro y es por eso que –disculpad la confusión– no se había hablado con la 
asociación de vecinos, pero es que ciertamente es eso, no es ninguna zona. 
Otra cosa es que pueda haber algún residente del barrio de La Plana. Como 
esto no se va a implantar mañana, efectivamente, creo que es algo que se 



tendría que hablar con la asociación de vecinos del Centro y la asociación de 
vecinos de La Plana, porque vecinos podrían ser los futuros residentes de esa 
zona, que de momento está aprobado aquí pero no empieza la implantación 
mañana, porque es un tema que necesita un cierto tiempo, eh? 

Dit això, passem llavors a la resta de preguntes pendents, i per tant ara és el 
moment d’autoritzar la formulació d’intervencions orals per part de les persones 
assistents a la sessió. Es podrà formular un màxim de dues intervencions per 
persona, i cada intervenció tindrà una durada màxima d’un minut.  

El senyor Genís ens havia demanat la paraula, la senyora Eulàlia Herranz, 
tenim dues persones. Senyor Genís, molt bé. Té una o dues qüestions? Té un 
minut per... No, no, per això li pregunto, si té una qüestió o en té dues.” 

 

El senyor Genís diu: 

“La democràcia es per a tots, no? Per a vosaltres i per a nosaltres. El 
primer que haig de dir és que jo estic vivint en un pis de 48 metres 
quadrats afectat d’aluminosi. Em van apujar la contribució un 150 per 
cent, per tant, considero que el sector públic –parlo de tot el sector 
públic– és corrupte –corrupte. Ara voldria jo afegir-me als opositors. Aquí 
hi havia –jo fa molts anys que vinc aquí, als plens, molts, des de l’any 87– 
i aquí hi havia tres senyors que defensaven el veïnat, el poble, i eren un 
tal Tambo –sabeu qui és?– un tal Cervell(?) i un tal Ressano, o Rosano(?). 
Aquests tres eren d’allò més bo, aquests sí, però a mi tenir dos senyors 
aquí, un tal Pérez i un tal Palacín, que no podia anar amb ells, que eren els 
regidors... Bé, res més.” 

La senyora alcaldessa: 

“Senyora Herranz, té la paraula. Molt bona nit, senyor Genís. Voldrà...? Dues. 
Doncs ja sap que té un minut per a cada.” 

La senyora Herranz diu: 

“A veure, en primer lloc, Jordi, l’última part de la pregunta era una mica 
en plan conya, val?, perquè portem molts anys. Clar que no volem que 
cap veí d’Esplugues pateixi el que estem patint Finestrelles, per 
descomptat que no, el que passa és que estem una mica cansadets. 

A veure, la zona verda que vosaltres proposeu. Tindreu un vigilant els 365 
dies de l’any, les 24 hores al dia? Perquè si no, no serveix per a res, no 
servirà per a res absolutament, perquè com estic cansada de dir, i la 
guàrdia urbana ho pot comprovar, a la gent que va a l’hospital l’importa 



un rave pagar mil euros de multa si és necessari, deixen el cotxe i se’n 
van. Fa una setmana estava, i puc dir el número del guàrdia urbà, era el 
453, que estaven tots dos allà amb el problema aquest. Va passar una 
senyora i ens va dir el mateix, i li va dir al mateix urbà. Per l’amor de Déu. 
No us estem demanant res de l’altre món. Que no voleu pilones? M’és 
igual, poseu el que us doni la gana, però doneu una solució. Quants anys 
portem amb aquest problema? M’agradaria que vosaltres m’ho diguéssiu, 
quants anys? Senyors del PP, senyors d’Iniciativa, senyors d’Esquerra, 
senyors de Convergència, senyors del PSOE, el PSUC o com es digui, 
més igual. A veure, és igual, no, Partit Socialista de Catalunya, PSC, val? 
M’és igual. Quants anys portem –quants anys portem demanant una 
solució? Quants? Contesti’m vostès perquè és que, bé, no sé, ens fem 
pesats de tant repetir sempre el mateix. 

A veure, jo els vaig demostrar un dia fent de guàrdia urbà durant tres dies, 
que els mateixos cotxes estaven des de les 8 del matí fins a les 6 de la 
tarda sense cap multa. Això vol dir que no hi ha cap guàrdia urbà que 
passi ni cap senyor de PROGESER que passi, val? No dic que no passin 
sempre o que no passin mai, no. Passen algunes vegades, però no 
passen de continu –no passen de continu. És que és vergonyós, i vostès 
no donen cap solució. La zona verda no és cap solució, cap ni una, ni 
mitja. Què volen, recaptar més? volen recaptar 52 euros al mes més per 
veí? És que no ho entenc, verdaderament no ho entenc. 

I després hi ha una altra cosa, que també portem anys i panys demanant-
ho, que és la cessió de la vorera del carrer Bonavista per Sant Joan de 
Déu. L’altre dia un cotxe no es va emportar una criatura perquè Déu no va 
voler. Què hem d’esperar, que passi com amb l’autobús per canviar els 
passos de zebra, que hi hagi una persona que prengui mal? El pas de 
zebra de l’autobús el van canviar quan una persona va perdre una cama 
per un accident de cotxe. Esperarem que hi hagi algun cotxe o algun 
autobús que atropelli una criatura perquè li reclamin d’una punyetera 
vegada i ho faci Sant Joan de Déu, i deixi la vorera, ampliï la vorera? Són 
coses que cauen pel seu propi pes. No estem demanant que ens posin un 
helicòpter ni que ens facin allà jo què sé, no sé, qualsevol burrada, no. Es 
demanen coses que no costen excessivament diners i es demanen coses 
que són de jutjat de guàrdia, per l’amor de Déu. És que una s’enfada, vull 
dir. I jo crec que m’enfado amb una mica de raó. Crec, vaja. 

I m’agradaria que em contestessin tots els grups polítics quant any fa que 
us testem reclamant això, quants anys, m’agradaria que m’ho 
contestéssiu, si és que us recordeu dels anys fa que us ho estem 
demanant. El mateix que la cessió de la vorera, quants any fa que us ho 
estem demanant?” 



La senyora alcaldessa diu: 

“Senyora Herranz, ja hem pres nota. És que porta cinc minuts, jo crec que... 
(Veus de fons.) No passa res, és que ja s’ha explicat bé, i ara donarem 
resposta.” 

El senyor Giner diu: 

“Tots mantenim i tenim la mateixa preocupació, jo especialment a més a més 
com a regidor de barri i hi ha cosses de les que sóc molt conscient, i vostès 
també, coses que es poden fer i coses que són molt difícils de fer, costen més, 
i altres coses que són impossibles de fer.  La situació és la que és, i hem de 
tirar cap endavant amb el que tenim, i amb la idea de millorar-ho, però moltes 
vegades és complicat, i vostès saben que la quantitat de gent que arriba a 
l’hospital al cap d’un any, un milió de persones, té un impacte en el barri, clar 
que sí, i és un barri que té problemes de mobilitat i de comunicació, clar que si, 
i és un barri que necessitaria ja, una estació de metro. És l’únic hospital 
d’aquest nivell que no la té, i per tant aquest és un dels projectes pel que hem 
de lluitar dins el nou pla director d’infraestructures de la Generalitat, perquè 
abans del 2020 aquesta prolongació sigui una realitat. 

Sant Joan de Déu inaugurarà ara un nou aparcament al servei d’urgències, que 
esperem que també vingui a millorar la situació. S’han d’obrir els carrers quan 
els tinguem recepcionats, que suposem que també vindrà a millorar la situació 
del barri, i per tant creiem que amb la mesura que es pugui anar implantant, es 
vindrà a alleugerir aquesta pressió. 

Quant al tema de la vorera, crec que devia ser l’any 2007 que es va arribar a 
aquest acord de cessió de la vorera. Quan vam presentar a vostès, recordo, a 
la sala de reunions de la planta baixa, la nova ordenació volumètrica que 
presentava l’hospital de Sant Joan de Déu, amb una reunió a la que va assistir 
també el gerent de l’hospital, allà vam poder treure el compromís de la cessió i 
la urbanització, urbanització que va lligada a uns terminis concrets en funció de 
les obres que s’estan fent. Per tant, aquesta ampliació de la vorera del carrer 
Finestrelles està conveniada, acceptada i pendent d’execució.  

Finalment, tenim clar que és veritat que hi ha interessos contraposats en el 
tema de la famosa pilona. Hi ha veïns, ja ho he comentat abans, que s’han 
adreçat a nosaltres dient que la pilona no la volen, i hi ha veïns que diuen que 
la volen, i és veritat, s’ha de buscar una solució per resoldre aquest tema. I 
estem treballant en això, i el que sí de principi hem convingut és que les 
solucions a buscar, que les més efectives serien sense la pilona, i buscar altres 
alternatives que existeixen i que hi són, que hem d’acabar de plantejar per 
donar resposta a aquestes reivindicacions que vostès fan.” 


